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VERSLAG VERGADERING RAADSCOMMISSIE WERK EN INKOMEN 
WI: 

Datum: 15 juni 2011 

Plaats Nieuwe raadzaal 

Tijd: 16.30 – 18.15 uur 

 

 

Aanwezig: dhr. H.J.M. Akkermans (voorzitter), mw. C.E. Bloemhoff (PvdA), dhr. J.P. Loopstra 

(PvdA), dhr. A. Rutte (VVD), mw. A. Postma ( GroenLinks), mw. L.I. van der Vegt (GroenLinks), 

mw. A.M.J. Riemersma (Stadspartij), dhr. A.J. Bolhuis (Stadspartij), dhr. J.P. Dijk (SP), mw. L.R. van 

Gijlswijk (SP), dhr. J.H. Luhoff (D66), dhr. B. Benjamins (D66), mw. A. Kuik (CDA), dhr. 

M. Verhoef (ChristenUnie), dhr. J.P.A. van Rooij (Student & Stad), mw. R.M. Grijpstra (PvdD). 

Namens de griffie: de heer J. Dekker (commissiegriffier) 

Wethouders: dhr. T. Schroor, mw. E. Pastoor 

Insprekers: dhr. Schuls (tafeltennisclub GTTC) 

Verslag: mw. N. Bottenbley (Notuleerservice Nederland) 

 

Algemeen deel 

 

A1. Opening en mededelingen 

De voorzitter  

• Opent de vergadering. 

• De raad heeft gisteren de verslagen gekregen van de drie inspraakavonden over ‘Actief in 

goede banen’.  

• Er is vandaag een inspreker bij de Rondvraag.  

• De fracties hebben acht minuten spreektijd.  

• Doet mededelingen over een drietal werkbezoeken:  

o werkbezoek in het kader van de Jeugdwerkloosheid wordt gehouden op maandag 

4 juli. Er zijn acht aanmeldingen. 

o werkbezoek GKB was gepland maar moest geannuleerd worden. Er wordt besloten dat 

er na de zomervakantie een nieuwe datum gepland wordt. 

o werkbezoek aan de dienst SoZaWe en het klantencontactcentrum wordt ook na de 

zomer gepland. 

• Stelt vast dat er geen mededelingen zijn van de zijde van de wethouders en van de raad. 

 

A2. Vaststelling agenda  
De voorgestelde agenda wordt gevolgd. 

 

A3. Lange-termijnagenda en lijst moties en toezeggingen  

Lta 

Er zijn geen vragen. 

 

Lijst moties en toezeggingen 

Wethouder Schroor 

• Ad. 1. GOA publiek. Het briefje is nog niet uit. Hij is ermee bezig en als het gaat om de relatie 

tot het informatietrefpunt, dat komt morgen. 

• Punt 9. Contouren Arbeidsmarktbeleid kan van de lijst af. 

• Punt 13 Draadloos Groningen kan ook van de lijst. 

Mw. Van Gijlswijk (SP) 
Meldt dat ook de vraag van de SP over Draadloos Groningen van de lijst kan. 

 

A4.Conformstukken  

a. Bankreglement Groningse Kredietbank 

De commissie heeft geen behoefte aan een bespreking. Het reglement wordt conform vastgesteld. 
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A5. Rondvraag 

Inspreker dhr. Schuls, bestuurslid van tafeltennisclub GTTC 

• De vereniging heeft een jeugdafdeling en dat is bijzonder. De vereniging heeft een 

gesubsidieerde werknemer in dienst die moet vertrekken en dat vindt spreker desastreus. “De 

tafeltennissport krijgt een aderlating als de jeugd niet meer wordt opgevangen”. De 

werknemer verzorgt de trainingen, is verantwoordelijk voor sociale activiteiten en is de 

drijvende kracht in het organiseren van toernooien, ontvangen van leveranciers enz. 

• Spreker vraagt de raad om rekening te houden met de situatie van deze unieke vereniging. 

Mw. Bloemhoff (PvdA)  

• Heeft gehoord dat het met het ondernemerstrefpunt niet goed komt. De ondernemers zouden 

de bijdrage niet kunnen betalen.  

• Vraagt of het college het ermee eens dat alles uit de kast getrokken moet worden voor de 

ondernemersbijdrage.  

Dhr. Loopstra (PvdA) 

• Vraagt of er ontwikkelingen zijn bij de or van Weerwerk. 

Mw. Riemersma (Stadspartij) 

• Wil ingaan op de vraag van de inspreker. 

• Verwijst naar de presentatie van gisteravond van wethouder Pastoor over werk en inkomen. Er 

is toen gesproken over ‘ niet-willers’ en ‘niet-kunners’. Spreekster vindt de terminologie 

merkwaardig en wil verder weten hoeveel er van elke groep zijn en wat er gedaan wordt voor 

deze groep mensen. 

Wethouder Schroor  

• Zegt dat het belang van het ondernemerstrefpunt wordt onderkend. Het leggen van de 

combinatie van onderwijs en bedrijfsleven heeft grote waarde. Wel is het zo dat de invulling 

enigszins zal veranderen. Er wordt gekeken hoe het efficiënter kan. Het college besteedt er 

alle energie aan om het ondernemerstrefpunt voor elkaar te krijgen. De budgetten van de 

gemeente en van het onderwijs zijn beschikbaar, maar de ondernemers hadden wat meer tijd 

nodig om te komen tot beslissing over de financiering. 

• De wethouder heeft geen signalen dat het niet geregeld gaat worden. 

Wethouder Pastoor 

• Zegt naar aanleiding van de vraag over de or van Weerwerk dat er een brief hierover naar de 

raad is gegaan. Ze heeft de heer Alderkamp gesproken en die was erg tevreden. 

• Wat de terminologie van ‘niet -willers’ en ‘niet-kunners’ betreft, zegt de wethouder dat zij 

openstaat voor andere benamingen. De aantallen zijn niet bekend bij haar. Ze zegt toe dit te 

laten uitzoeken. 

• Wat de inspreker van de tafeltennisvereniging betreft, begrijpt de wethouder de boodschap. De 

discussie moet elders gevoerd worden, maar ze neemt de overwegingen mee. 

 

Inhoudelijk deel 
 

De volgorde van behandeling is B2 en vervolgens B1. 

 

B2. Evenementenprogramma Binnenstad Groningen 2011-2012 

(collegebrief 10 maart 2011, op verzoek van de SP)  

Evenementenprogramma binnenstad 2011-2012.gr11.2556134  

Dhr. Dijk (SP) 

• De SP heeft onderzoek gedaan naar wat de ondernemers in de binnenstad vinden van de 

koopnacht. Er zijn 64 ondernemers ondervraagd en daarvan vond 86 % het geen goed idee. 

Hij vraagt zich af of er voldoende rekening gehouden wordt met juist kleine ondernemers die 

niet op de koopzondag zitten te wachten. 

• Er is ook gevraagd naar de koopzondagen: een derde wilde geen koopzondagen meer en een 

groot deel wilde twaalf koopzondagen. Daarbij hebben ze de voorkeur voor vaste zondagen. 
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Mw. Bloemhoff (PvdA)  

• Vindt het voorbarig om aan de hand van het onderzoek van de SP de koopnacht af te blazen. 

Het is een vernieuwend initiatief van de ondernemers zelf.  

• De PvdA heeft ontdekt dat er in Den Haag al vijf jaar een succesvolle koopnacht gehouden 

wordt. Men maakt er een groot evenement van waar honderdduizend mensen op afkomen. 

Dhr. Rutte (VVD) 

• Complimenteert de SP voor het onderzoek. 

• Vindt het essentieel dat Marketing Groningen ervoor zorgt dat er draagvlak is voor de 

koopnacht. 

• Zijn partij is voorstander. 

Mw. Van de Vegt (GroenLinks)  

• Kan zich vinden in de plannen en vindt draagvlak bij de ondernemers belangrijk. 

• Vindt het belangrijk dat er meer moet zijn dan alleen geopende winkels. Er moeten 

bijvoorbeeld leuke evenementen in de binnenstad zijn. 

Dhr. Verhoef (ChristenUnie)  

• Complimenteert de SP voor het onderzoek. 

• Vindt het terecht dat er meer oog is voor de wensen van de kleine ondernemers.  

• Pleit voor goede bereikbaarheid, voldoende parkeervoorzieningen tijdens de openingstijden. 

• Spreker kan zich vinden in de beperking van de koopzondagen, zijn partij wil ze zelfs 

afschaffen. 

Mw. Grijpstra (PvdD) 

• Vindt dat als de ondernemers geen koopnacht willen, het ook niet gedaan moet worden. 

Dhr. Benjamins (D66) 

• Geeft complimenten aan de SP voor het onderzoek. 

• Er is gezegd dat ondernemers gedwongen zouden worden om mee te doen is. Dat is volgens 

spreker niet het geval. 

• Gaat ervan uit dat de GCC namens de ondernemers spreekt. Spreker wil weten hoe die er 

eigenlijk in staan. Hij hoort tegenstrijdige geluiden. 

• D66 vindt de koopnacht een prima idee en ziet dit graag gekoppeld aan een braderie of aan 

culturele activiteiten.  

Dhr. Bolhuis (Stadspartij) 

• Geeft complimenten aan de SP voor het onderzoek. 

• Is geen voorstander van de koopnacht. Er blijkt weinig draagvlak voor te zijn. 

• Ziet in sommige steden dat de koopavond een uur langer duurt en dat is succesvol.  

Dhr. Van Rooij (Student & Stad) 

• Mist in de afweging de belangen van de grotere ondernemers. De SP komt op voor de kleine 

ondernemer. 

• Er moet ook meegewogen worden welke invloed de koopnacht heeft op de stad. 

• Is positief over het initiatief en wil graag de proef op de som nemen. 

Mw. Kuik (CDA) 

• Als de ondernemers de koopnacht willen, moet die doorgaan. Als ze geen koopnacht willen, 

moet het niet doorgaan. 

Wethouder Schroor 

• Geeft complimenten aan de SP voor het onderzoek. Er klinkt zorg uit de uitkomsten. Hij zal de 

gegevens meenemen. 

• De koopnacht is een initiatief van Marketing Groningen met de Groninger City Club. Het 

GCC vertegenwoordigt veel ondernemers in de binnenstad. Hij zal hun vragen naar het 

draagvlak voor de koopnacht. Het evenement is alleen succesvol als de stad zich er achter 

schaart. 

• De wethouder hoopt dat er nog meer ideeën komen voor de aantrekkelijke binnenstad tijdens 

de grote verbouwing. 

• De wethouder stelt twaalf vaste en vier flexibele koopzondagen voor. Ook hiervoor zal het 

draagvlak gepeild worden bij de ondernemers. 



 4 

• Volgens de wethouder is er onder de bevolking een enorm draagvlak voor een koopzondag. 

De wethouder verwijst naar eigen ervaringen bij de Euroborg.  

• Gaat onderzoek doen naar het verlengen van de koopavond met een uur. 

De voorzitter 

• Stelt vast dat dit stuk niet naar de raad gaat, maar dat de ontwikkelingen worden afgewacht.  

 

 

B1. Nota 'Terugblik op de invoering van de WIJ' 

(collegebrief 29 april 2011, op verzoek van de PvdA en SP)  

 

Dhr. Loopstra (PvdA)  

• Is blij dat het college erin geslaagd is om de wet in korte tijd in te voeren. Hij maakt zich al 

jaren zorgen over de grote werkloosheid onder jongeren. Zijn partij pleit al jaren voor betere 

scholing. Hij vindt de WIJ daarbij een prima instrument. 

• Hij is bezorgd over de grote groep jongeren die instroomt in de WIJ, maar geen 

startkwalificatie heeft. Vraagt of het college ook van mening is dat deze groep te groot is en 

wat daaraan gedaan gaat worden.  

• De PvdA heeft vragen gesteld over jongeren die financiële problemen ondervinden omdat er 

een wachttijd is tussen het stoppen van hun studiefinanciering en het verkrijgen van een 

uitkering. Ze hebben daar antwoord op gekregen. Hij vraagt het college ervoor te zorgen dat 

de jongeren niet de dupe worden van de wachttijd maar hen proactief hierin te begeleiden. 

• Spreker vraagt of het college in januari 2012 aan de commissie kan laten weten hoe groot het 

aantal jongeren met schulden is in de WIJ en hoeveel er daardoor in de problemen komen. Het 

is een kwetsbare groep en de PvdA wil hen proactief helpen.  

Mw. Riemersma (Stadspartij)  

• Vindt de terugblik op de WIJ duidelijk.  

• 12 % van de mensen in de WIJ is hoogopgeleid. Dat zijn 120 personen. Van 13 % is de 

opleiding niet bekend. Dat zijn meer dan 130 mensen. Spreekster vraagt of het niet de moeite 

waard is om hier nader onderzoek naar te doen. 

• In paragraaf 3 staat dat niet elke jongere een werkleeraanbod krijgt. Volgens spreekster is dat 

juist wel de opzet van de wet en de gemeente hoort de wet na te leven. Zij wil weten om 

hoeveel jongeren het gaat die niet meteen een werkleeraanbod krijgen en wat daarvan de 

kosten zijn omdat zij wel een uitkering krijgen. 

Mw. Kuik (CDA) 

• Spreekt complimenten uit voor de wijze waarop de WIJ is ingevoerd. 

• Het valt spreekster op dat de instroom hoger is dan de uitstroom. Er worden daar verschillende 

redenen voor genoemd. Spreekster vraagt of er voldoende capaciteit is om deze groep op te 

vangen. 

Mw. Grijpstra (PvdD) 

• Sluit zich aan bij de vragen van de PvdA over de startkwalificatie. 

• Een groot deel van het werkleeraanbod bestaat uit trainingen en workshops zoals de 

sollicitatietraining. Dat is een goede zaak als het leidt tot een baan, maar soms lijkt het een 

werkleeraanbod bij gebrek aan een ander leeraanbod. De training heeft echter pas zin als het 

binnen afzienbare tijd in praktijk gebracht kan worden. Wordt het geld hier niet verkeerd 

uitgegeven? 

Mw. Postma (GroenLinks) 

• Heeft ook vragen over het grote aantal jongeren zonder startkwalificatie.  

• Hoe verhoudt zich het cijfer over de uitstroom naar school en onderwijs en naar inkomen en 

loondienst zich tot het hoge aantal jongeren zonder startkwalificatie? 

• Spreekster vraagt aandacht voor de duurzaamheid van de uitstroom en ook naar cijfers 

daarover. 

Dhr. Verhoef (ChristenUnie) 

• Spreekt zijn complimenten uit voor de invoering van de wet WIJ. 

• Hij is blij met de aandacht voor dak- en thuisloze jongeren die geen werk hebben.  
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• Vraagt ook naar de 52 % van de jongeren die geen startkwalificatie heeft.  

• Het blijkt dat de jongeren al schulden hebben terwijl ze met de studie bezig zijn. Spreker denkt 

dat het goed is om hiervoor preventieve projecten te hebben. 

Dhr. Luhoff (D66)  

• Is geschrokken van de 13 % jongeren van wie de opleiding niet bekend is. 

• Is blij met de inventiviteit die de wet WIJ bij de consulenten bewerkstelligt.  

Dhr. Van Rooij (Student & Stad) 

• Vraagt ook naar het hoge aantal jongeren dat geen startkwalificatie heeft. Hij vraagt of dat 

veel is vergeleken bij andere steden met veel jongeren. 

• Spreker is voorstander van goede aansluiting van studiefinanciering op WIJ. 

Dhr. Rutte (VVD)  

• Zegt het college dank voor de heldere evaluatie. Er is in razend tempo een nieuwe wet 

ingevoerd zonder grote problemen in de stad. 

• Vindt het logisch dat 52 % geen startkwalificatie heeft. Immers: wie geen startkwalificatie 

heeft, vindt geen werk. 

• Ten aanzien van de kwaliteit van het leerwerkaanbod vraagt spreker of het college in staat is 

de jongeren datgene te geven wat ze nodig hebben of dat het college geeft wat het heeft.  

• Vraagt of het college kan garanderen dat er geen criminelen in de WIJ zitten die niets doen en 

uit vrees met rust gelaten worden. Hij weet voorbeelden uit het land.  

Wethouder Pastoor 

• Neemt de complimenten dankbaar in ontvangst. De invoering heeft veel inzet gevraagd. Na 

twee jaar verdwijnt de wet helaas weer. Positief is dat Groningen ervaring heeft opgedaan met 

creatieve dienstverlening aan bijstandsgerechtigheden. 

• De term ‘ voortijdig schoolverlater’ suggereert dat het om jongeren gaat die geen diploma 

hebben. Maar dat is niet juist; ze hebben geen startkwalificatie. Niveau 1 geldt namelijk niet 

als startkwalificatie. Hier zit een frictie in, want er zijn jongeren die nooit een niveau 2-

diploma zullen halen. Met alleen niveau 1 is het lastig om aan werk te komen. Dit probleem is 

moeilijk op te lossen. Het college doet zijn best door samenwerking te zoeken met 

instellingen, bedrijven, enz. Dit verhaal geeft een nuancering aan de 52 % zonder 

startkwalificatie. Het percentage jongeren dat met maatwerk weer aan de slag kan, is groot. 

Groningen doet veel aan ondersteuning voor deze groep. De wethouder wijst op diverse 

projecten die proberen om jonge mensen op te leiden.  

• De wethouder durft haar hand er niet voor in het vuur te steken dat dit allemaal duurzaam is. 

In ieder geval is het belangrijk dat mensen weer arbeidsfit gemaakt worden, desnoods met 

niet-duurzame arbeid, in de hoop dat dat wat erna komt wel duurzaam is. 

• Het klopt dat zich ook hoogopgeleiden aanmelden. Ook zij vinden niet meteen werk en 

melden zich aan bij de WIJ. 

• Om op cruciale momenten te voorkomen dat mensen de school verlaten is er een volgsysteem 

opgezet. Hiermee worden de jongeren gevolgd als ze overgaan van de ene school naar de 

andere. In september zal er één week lang veel aandacht zijn voor jongeren die nog niet ergens 

zijn aangenomen.  

• In 2010 hebben zich 47 jongeren met schulden bij de dienst gemeld. Er is een eurocoach 

ingezet om hen te helpen. De wethouder heeft niet gehoord dat er mensen met hun opleiding 

stoppen omdat ze schulden hebben. Als die er zijn, is het incidenteel. De wethouder zegt toe 

op 1 januari 2012 aan de commissie inzicht te geven in het aantal jongeren met schulden.  

• Als jongeren een periode moeten overbruggen tussen uitschrijving van de studiefinanciering 

en de aanvraag voor de WIJ, kan er een voorschot gevraagd worden. Er ligt wel een 

verantwoordelijkheid voor de jongeren zelf hierin. 

• Het college laat niemand ‘lekker in een uitkering zitten’ uit angst om hen te benaderen. Er 

wordt niet onderzocht of iemand een criminele achtergrond heeft, maar er zijn wel diverse 

instrumenten waardoor dit aan het licht zou komen. 

• Als de instroom groter is dan de uitstroom, zit er niets anders op dan aan de toezeggingen van 

de wet te voldoen. Als het zover komt, zal de wethouder het aan de raad melden. 
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• Van 13 % van de aangemelde jongeren is onbekend welke opleiding zij hebben. Dit heeft 

ermee te maken dat de opleiding niet ingevuld is op de formulieren of dat er bij de 

administratieve verwerking iets mis gegaan is. De wethouder laat uitzoeken waar de fout ligt 

en laat dit aanpassen als het mogelijk is. 

• Jongeren kunnen soms om medische of psychische redenen niet meteen een werkleeraanbod 

krijgen.  

 

 

Huishoudelijk deel 

 

C1. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname  

Ingekomen stukken 

Mw. Riemersma (Stadspartij)  

• Wijst op de brief over participatie juridische procedure Wsw 2011 en vraagt of de procedure 

nog nodig is nu het bestuursakkoord is afgewezen door de VNG. 

De wethouder laat dit uitzoeken.  

 

 C2. Vaststelling verslag 13 april en 18 mei 2011 

W&I-verslag 13 april  
Dit verslag is opnieuw ter vaststelling voorgelegd omdat de SP en de Stadspartij tekstcorrecties 

hebben aangedragen. 

Het verslag wordt vastgesteld.  

 

W&I-verslag 18 mei 
Het verslag wordt vastgesteld.  

 

Sluiting om 18.15 uur.  


